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Dok ne zatrese, nikog nije briga
Na velikom broju objekata u Podgorici nije poštovana planska dokumentacija i ima propusta u gradnji u vezi sa
seizmičkim standardima, smatraju stručnjaci
Jelena Kovačević, Jelena Vađon Ðurišić
Zbog zemljotresa koji su protekla dva dana potresali centralni dio Crne Gore, građani, posebno u višespratnicama, bili su
uplašeni jer ne znaju koliko su sigurni objekti u kojima žive. A koliko su zapravo bezbjedne naše zgrade je pitanje na koje
je teško dobiti konkretan odgovor. Ono što za sada znamo je, kako tvrde stručnjaci, da na velikom broju objekata u
Podgorici nije poštovana planska dokumentacija, te da ima propusta u gradnji u vezi sa seizmičkim standardima.
Iako se dvije noći zaredom treslo jačinom od 4,5 stepeni Rihterove skale sa epicentrom na istom području, u centralnom
dijelu Crne Gore u narednom periodu ne bi trebalo očekivati zemljotres jači od 5,5 stepeni Rihterove skale, ocijenio je za
DN samostalni savjetnik u Seizmološkom zavodu Veliša Šupić.
Potresi te jačine, kako je rekao, ne bi trebalo da izazovu veće materijalne štete u epicentralnom području, izuzimajući manje
pukotine na starijim, kamenim objektima.
Maja Radonjić koja stanuje u višespratnici u Zagoriču na obali Morače ispričala je Dnevnim novinama da je prve večeri
zemljotresa bila sa društvom u stanu, te da "takvo treskanje zgrade" nikada neće zaboraviti.
"Flaša koka-kole je pala sa stola. Sve se toliko jako drmalo da nijesmo znali što da radimo. Ljudi su izlazili na
balkone i ispred zgrada", priča Radonjić.
Majinu bojazan za svoju bezbjednost dijeli veliki broj građana koji stanuju u novijim zgradama, ne znajući koliko su one
zapravo sigurne.
Ono što je svakako sigurno je da zbog želje za brzom zaradom, na velikom broju objekata u Podgorici nije poštovana
planska dokumentacija, zbog čega su evidentni propusti u gradnji u vezi sa seizmičkim standardima. S tim je saglasan i
predsjednik Inženjerske komore Ljubo Dušanov Stjepče vić koji je objasnio da se nadzor ne vrši kvalitetno, jer investitori
biraju nadzorni organ. Inače, nadzor mogu vršiti stručnjaci koje licencira Inženjerska komora, koji imaju položen državni ispit
i minimum tri godine radnog iskustva.
Nekada su kvalitetne, obučene građevinske firme, sa obučenim kadrovima, kvalitetnim projektantima učestvovale u
izgradnji objekata, dok danas, prema mišljenju Stjepčevića, gotovo da nemamo kvalitetne građevinske firme osposobljene
da rade radove, a problematičan je i kredibilitet investitora.
"Ne želim nikoga da uvrijedim, ali danas su investitori većinom konobari, kuvari i slično, a želja za brzom zaradom
dovodi do slabijeg kvaliteta gradnje", tvrdi Stijepčević.
Profesor Građevinskog fakulteta Radenko Pejović smatra da zgrade koje su pravljene prije zemljotresa, koji se desio 1979.
godine na crnogorskom primorju, nemaju potrebnu seizmološku otpornost, pa bi trebalo da se rekonstruišu kako bi bile
otporne. On je kazao da je normalno očekivati da će te zgrade imati neka oštećenja pri jačim zemljotresima.
Sa druge strane, Stjepčević tvrdi da u Crnoj Gori treba prvo nešto da se desi, pa da se onda pravi analiza zašto se desilo.
"Ne daj Bože da zadrma neki jači zemljotres, da neko strada i padne veći broj objekata, tek bismo tada ušli u analizu
šta se i kako radi, umjesto da se to radi sada", kazao je on. Stjepčević je naveo da to ne mogu raditi pojedinci, već je
potrebno da država ispravi stvari koje je propustila blagovremeno da riješi, pa da snimi objekte i preduzme mjere za
rješavanje tih problema.
"Od investitora se to ne očekuje, jer to su skupi poslovi, koji moraju biti organizovati sa višeg nivoa, a to je posao
države", zaključio je on.

Radovi na mostu nijesu zbog zemljotresa
Tokom jučerašnjeg dana radnici na podgoričkom mostu Milenijum bili su razlog za zabrinutost građana koji su kontaktirali
DN, strahujući da su "pucanja na mostu" zapravo uzrokovana zemljotresima. To su, međutim demanto vali
predstavnici izvođača radova Intermost doo Podgorica koje je ekipa DN zatekla na mostu.
"Radimo zamjenu dilatacije, odnosno gumenog sastava na mostu. To spada u redovno održavanje svakog mosta koje
smo radili i na mostu na Ribnici prije 20 dana, a tada nije bilo zemljotresa", kazao je Dalibor Pješivac iz te firme.
Štetu prijavila 54 domaćinstva
Juče do 14 časova 54 domaćinstva su prijavila materijalnu štetu, a taj broj raste iz sata u sat, kazao je za Dn predsjednik
opštine Danilovgrad Branislav Ðuranović i dodao da su do sada prijavljene uglavnom pukotine na objektima.
"Dvije ekipe koje ispituju kolika je šteta u opštini su i dalje na terenu, ali se još ne može znati kolike su posljedice
zemljotresa", kazao je Ðuranović i pozvao građane da prijave štetu na broj telefona 020/ 811 093.
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PROPUSTI PRI GRADNJI?

Maja Radonjić koja stanu-
je u višespratnici u Zagoriču 
na obali Morače ispričala je 
Dnevnim novinama da je pr-
ve večeri zemljotresa bila sa 
društvom u stanu, te da “ta-
kvo treskanje zgrade” nikada 
neće zaboraviti. 

“Flaša koka-kole je pala sa 
stola. Sve se toliko jako drma-
lo da nijesmo znali što da ra-
dimo. Ljudi su izlazili na bal-
kone i ispred zgrada”, priča 
Radonjić. 

Majinu bojazan za svoju be-
zbjednost dijeli veliki broj gra-
đana koji stanuju u novijim 
zgradama, ne znajući koliko 
su one zapravo sigurne.

Ono što je svakako sigurno 
je da zbog želje za brzom zara-
dom, na velikom broju objeka-
ta u Podgorici nije poštovana 
planska dokumentacija, zbog 
čega su evidentni propusti u 
gradnji u vezi sa seizmičkim 
standardima. S tim je saglasan 
i predsjednik Inženjerske ko-
more Ljubo Dušanov Stjepče-
vić koji je objasnio da se nad-
zor ne vrši kvalitetno, jer in-
vestitori biraju nadzorni or-
gan. Inače, nadzor mogu vršiti 
stručnjaci koje licencira Inže-
njerska komora, koji imaju po-

ložen državni ispit i minimum 
tri godine radnog iskustva.

Nekada su kvalitetne, obuče-
ne građevinske firme, sa obu-
čenim kadrovima, kvalitetnim 
projektantima učestvovale u 
izgradnji objekata, dok danas, 
prema mišljenju Stjepčevi-
ća, gotovo da nemamo kva-
litetne građevinske firme os-
posobljene da rade radove, a 
problematičan je i kredibilitet 
investitora.

“Ne želim nikoga da uvri-
jedim, ali danas su investito-
ri većinom konobari, kuvari i 
slično, a želja za brzom zara-
dom dovodi do slabijeg kvali-
teta gradnje”, tvrdi Stijepčević. 

Profesor Građevinskog fa-
kulteta Radenko Pejović sma-
tra da zgrade koje su pravljene 
prije zemljotresa, koji se desio 
1979. godine na crnogorskom 
primorju, nemaju potrebnu 
seizmološku otpornost, pa bi 
trebalo da se rekonstruišu ka-
ko bi bile otporne.  On je kazao 
da je normalno očekivati da će 
te zgrade imati neka oštećenja 
pri jačim zemljotresima. 

Sa druge strane, Stjepčević 
tvrdi da u Crnoj Gori treba pr-
vo nešto da se desi, pa da se on-
da pravi analiza zašto se desilo.

Dok ne zatrese, nikog 
nije briga 
Na velikom broju objekata u 
Podgorici nije poštovana planska 
dokumentacija i ima propusta 
u gradnji u vezi sa seizmičkim 
standardima, smatraju stručnjaci
Jelena Kovačević, Jelena Vađon- Đurišić

Zbog zemljotresa koji su protekla dva dana potresali cen-
tralni dio Crne Gore, građani, posebno u višespratnicama, 
bili su uplašeni jer ne znaju koliko su sigurni objekti u koji-

ma žive. A koliko su zapravo bezbjedne naše zgrade je pitanje na 
koje je teško dobiti konkretan odgovor. Ono što za sada znamo 
je, kako tvrde stručnjaci, da na velikom broju objekata u Podgo-
rici nije poštovana planska dokumentacija, te da ima propusta u 
gradnji u vezi sa seizmičkim standardima.

Iako se dvije noći zaredom treslo jačinom od 4,5 stepeni Rihterove skale sa epicentrom na istom 
području, u centralnom dijelu Crne Gore u narednom periodu ne bi trebalo očekivati zemljotres 
jači od 5,5 stepeni Rihterove skale, ocijenio je za DN samostalni savjetnik u Seizmološkom za-
vodu Veliša Šupić.
Potresi te jačine, kako je rekao, ne bi trebalo da izazovu veće materijalne štete u epicentralnom 
području, izuzimajući manje pukotine na starijim, kamenim objektima.

Radovi na mostu nijesu  
zbog zemljotresa
Tokom jučerašnjeg dana radnici na podgoričkom mostu Milenijum bili su ra-
zlog za zabrinutost građana koji su kontaktirali DN, strahujući da su “puca-
nja na mostu” zapravo uzrokovana zemljotresima. To su, međutim demanto-
vali predstavnici izvođača radova Intermost doo Podgorica koje je ekipa DN 
zatekla na mostu. 
“Radimo zamjenu dilatacije, odnosno gumenog sastava na mostu. To spada u 
redovno održavanje svakog mosta koje smo radili i na mostu na Ribnici prije 
20 dana, a tada nije bilo zemljotresa”, kazao je Dalibor Pješivac iz te firme.

Štetu 
prijavila 54 
domaćinstva
Juče do 14 časova 54 doma-
ćinstva su prijavila materijal-
nu štetu, a taj broj raste iz sa-
ta u sat, kazao je za Dn pred-
sjednik opštine Danilovgrad 
Branislav Đuranović i do-
dao da su do sada prijavlje-
ne uglavnom pukotine na 
objektima. 
“Dvije ekipe koje ispituju koli-
ka je šteta u opštini su i dalje 
na terenu, ali se još ne može 
znati kolike su posljedice ze-
mljotresa”, kazao je Đurano-
vić i pozvao građane da prija-
ve štetu na broj telefona 020/ 
811 - 093.

“Ne daj Bože da zadrma neki 
jači zemljotres, da neko strada 
i padne veći broj objekata, tek 
bismo tada ušli u analizu šta se 
i kako radi, umjesto da se to ra-
di sada”, kazao je on. Stjepče-
vić je naveo da to ne mogu ra-
diti pojedinci, već je potrebno 
da država ispravi stvari koje je 

propustila blagovremeno da ri-
ješi, pa da snimi objekte i pre-
duzme mjere za rješavanje tih 
problema. 

“Od investitora se to ne oče-
kuje, jer to su skupi poslovi, koji 
moraju biti organizovati sa vi-
šeg nivoa, a to je posao drža-
ve”, zaključio je on.

NAjzANimljiviji  FejsBuk stAtusi
molimo zemlju da nas ne cima, nemamo na račun :)

mogli bi ga bar najavljivat: sjutra promjenljivo oblačno sa zemljotresom. eto!

Gospodo zemljotresci, što činite svaku noć u Bjelopavliće? tamo više nema ni Čiča Gli-
še. sledeći put se javite ispod skupštine, epicentralno. Otresite ih ka Dračanin murvu, 
kad već mi ne možemo, ne umijemo, ne znamo i ne smijemo. Hvala na razumijevanju. 

Dio opozicije najavio da večeras neće ustajati na treći zemljotres :))

Poštar uvijek zvoni dva puta.


